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Abstract

The present report is a synthesis on the research tasks concerning the effective
or asymptotic effective estimate which is not always robust against outliers or robust
but is not effective. Therefore, it is very interesting of research of the estimators at the
same time effective and robust. For this goal Park and G.Lindsay (1999) proposed the
method of the quadratic inference function. Serfling and Brazauskas introduced
favorable estimators which are robust and effective.

Key words: Effectiveness, Method of maximum likelihood, Robustness, Quadratic
function of inference, Method of median.

Résume

Le présent mémoire est une synthése sur les travaux de recherche concernant
I’estimation efficace ou asymptotiquement efficace, mais pas toujours robuste ou bien
robuste mais n’est pas efficaces. Donc, il est trés intéressant de rechercher des
estimateurs a la fois efficace et robuste. Pour ce but Park et G.Lindsay (1999)
proposaient la méthode de la fonction d’inférence quadratique. D’autre part, Serfling
et Brazauskas (2004) ont donnée des estimateurs favorables robustes et efficaces.

Mots clés : Efficacité¢, Robustesse, Fonction d’inférence quadratique, Méthode de
médiane.
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